
شهروند| رئیس مجلس شورای اسلامی تأکید 
دارد که همگرایی که آمریکا علیه ایران در دنیا ایجاد 
می کرد، بعد از برجام از بین رفته است و درعین حال 
معتقد است برخی رفتارهای ایالات متحده در قبال 
ایران، حالت »لجبازی« به خود گرفته و خارج از شئون 
دیپلماتیک است. علی لاریجانی که روزهای پایانی 
هفته گذشته را در اســتان خراسان رضوی گذراند، 
علاوه بر چند اظهارنظر مختصر در جمع خبرنگاران 
این استان، در برنامه تلویزیونی شبکه استانی خراسان 
رضوی نیز حاضر شد و به مسائلی مهم درباره روابط 
ایران و آمریکا، وضع سیاسی و اقتصادی کشورمان در 
منطقه و جهان، بایدها و نبایدهای کابینه دوازدهم و 
الزامات تشکیل دولت جدید و همچنین شرایط رأی  
اعتماد به وزرای پیشنهادی و البته مسائل اقتصادی 
و معیشــتی پرداخت. لاریجانی همچنین به برخی 
انتقادها علیه دولت واکنش نشان داد و به ویژه نسبت 
به رفتار رســانه ای مخالفان دولت انتقاداتی مطرح 
کرد. رئیس مجلس مشــخصا انتقاداتی را نیز علیه 
صداوسیما مطرح کرد و گفت که این رسانه نباید در 

جامعه »اضطراب بلاوجه« ایجاد کند.
به گــزارش خانه ملت، رئیس قــوه مقننه درباره 
مصوبه مجلس نمایندگان آمریکا گفت: آمریکایی ها 
تلاش می کردند تا با همراه کردن کشورهای اروپایی 
تحریم هایــی علیه ایران انجام دهند و در گذشــته 
توانسته بودند کشورهایی مانند روسیه را نیز با خود 
همنوا کنند. در آن شرایط ایران مذاکرات هسته ای 
را انجام داد که مربوط به سه سال قبل است. او ادامه 
داد: در توافق هســته ای، ایران چند کار را سامان داد 
و باعث شد فضایی برای انجام فعالیت های اقتصادی 
فراهم شــود، به نحوی که فروش نفت و محصولات 
پتروشیمی تسهیل شد و مراودات بانکی نیز با وجود 
این که به صورت مطلوب نیســت امــا در کل انجام 
می شــود. او اضافه کرد: بعد از توافق هسته ای روند 
سرمایه گذاری خارجی در کشــور آغاز و انجام امور 
شرکت های کشتیرانی و بیمه ای تسهیل شده است 

و نباید فراموش کرد در آن مقطع زمانی، آمریکایی ها 
به راحتی تحریم هایی علیه ایران اتخاذ می کردند و در 
شورای امنیت نیز به امضای سایر کشورها می رسید، 
به دلیل این که آمریکایی ها توانسته بودند در آن زمان 
یک نوع همگرایی علیه ایران به وجــود بیاورند اما 

درحال حاضر آنان شکست خورده اند.
لاریجانی همچنین به تشــریح برخی مســائل 
منطقه ای پرداخت و در این باره گفت: ایران، روسیه، 
عراق و نیروهای مقاومت توانستند کار بزرگی صورت 
دهند و کمر داعــش را در موصــل و جاهای دیگر 
بشــکنند. این موضوع را آمریکایی ها و اسراییلی ها 
تحمــل نمی کردند؛ چون علاوه بر این که شــرایط 
اقتصادی ایران بعد از برجام درحــال بهبود بود، در 
منطقه نیز توفیق های زیادی حاصل شــده است، 
البته به خاطر شیطنت ها روند پیشرفت ها کُند است. 
لاریجانی در تحلیل اهداف مصوبه اخیر کنگره آمریکا 
گفت: آمریکایی ها نمی خواهند برجام را به دست خود 

از بین ببرند؛ بلکه می خواهند با تبلیغات فضایی ایجاد 
کنند که روند سرمایه گذاری در ایران با مشکل روبه رو 
شود. همچنین آنان قصد دارند ایران را عصبانی کنند 
که ایران، خودش در قبال برجام عکس العملی نشان 
دهد که آنها می خواهند. رئیس مجلس از رسانه ها، 
رادیو و تلویزیون خواست که حد و اندازه این مصوبه 
را »به طور صحیح« ترسیم کنند و گفت: گاهی این 
موضوع به نحوی در رسانه ها انعکاس داده می شود 
که حادثه بزرگی رخ داده است اما باید توجه داشت 
۹۰ درصد از تحریم های مربــوط به مصوبه، درحال 
حاضر وجــود دارد، بــه دلیل این که بعــد از توافق 
هســته ای، تحریم های مربوط به مسائل هسته ای 
برداشــته شــده اســت. او ادامه داد: درحال حاضر 
تحریم هایی که با فرمــان رئیس جمهوری آمریکا 
انجام شده بود، شکل قانونی به خود گرفته است اما 
نباید فراموش کرد بخش قابل  توجهی از این تحریم ها 
درحال حاضر نیــز وجود دارد البتــه یک مقداری 

پیــازداغ آن را زیاد کرده اند؛ به طور مثال قبلا نیروی 
قدس ســپاه تحریم بود الان سپاه پاســداران را نیز 
تحریم کرده اند یا در جاهایی دست رئیس جمهوری 
آمریکا را باز گذاشته اند تا افراد جدیدی را نیز تحریم 
کنند. لاریجانی با انتقاد از صداوسیما به خاطر نحوه 
پوشش برخی اخبار سیاسی و بین المللی گفت: رادیو 
و تلویزیون اضطراب بلاوجــه ایجاد نکند. این که در 
خبر گفته شد این موضوع مادر تحریم هاست، واقعیت 
ندارد. به دلیل این که قسمت زیادی از تحریم ها نیز 
درحال حاضر وجــود دارد، بنابراین نباید اضطراب 
ایجاد کرد و موضوع را در حدی که هست توضیح داد 
چون بیشتر جنبه تبلیغاتی دارد و ما نباید در دام آنها 

بیفتیم. 
لاریجانی در بخش دیگری از سخنانش بار دیگر 
به مسائل سیاســی و بین المللی پرداخت و گفت: 
آمریکایی ها و برخی کشــورهای منطقه کارهایی 
انجام می دهند که بیشــتر حالت لجبازی به خود 
گرفته است و خارج از شئون دیپلماتیک محسوب 
می شود و حالت عصبانیتی که از رفتار آمریکایی ها 
معلوم است، بیانگر این اســت که ما در راه درست 
حرکت می کنیم. رئیس نهــاد قانون گذاری گفت: 
بخش قابل توجهی از تحریم های جدید آمریکایی ها 
مربوط به کشور روسیه است، به دلیل این که ایران 
و روســیه در منطقه توفیق پیدا کرده اند و ضربات 
مهمی را به تروریســت ها وارد کرده اند. لاریجانی 
تصریح کرد: شــرایط اقتصادی کشور روشن است 
و اقدامات دشمنان نباید برای ما حواس پرتی ایجاد 
کند. او گفت: نباید فراموش کرد کشورهای اروپایی 
با لجبازی های آمریکا، همراهی نمی کنند. رئیس 
مجلس خاطرنشان کرد: مجلس از اقدامات سازنده 
برای پویایی اقتصاد کشور حمایت می کند و با وزرا 
همکاری داشته است. لاریجانی در پایان گفت: نباید 
به خاطر شــیطنت های آمریکا و دشمنان یأس در 
کشور ایجاد شــود به دلیل این که راه آینده کشور 

ان شاءالله روشن است.

میز خبر

رئیس مجلس شورای اسلامی:

همگرایی آمریکایی علیه ایران بعد از برجام شکست خورد

خطیب نمازجمعه تهران:

 باید از آمریکایی ها متنفر باشیم 
و از تحریم ها استقبال کنیم

ایلنا| خطیب موقت نمازجمعه این هفته تهران 
گفت: در زمان انتخابات گفته می شــد اگر فردی 
که انقلابی است، انتخاب شود سایه جنگ بر سر 
کشور خواهد بود اما دیدید کسانی که آمریکایی ها 
تبلیغ می کردنــد، رأی آورد امــا اتفاقی نیفتاد. 
او گفت ما باید از آمریکایی ها متنفر باشــیم و از 

تحریم ها استقبال کنیم. 
حجت الاســلام کاظم صدیقی در خطبه های 
نمازجمعه ایــن هفته تهران با تأکیــد بر این که 
کلیدخوردن تحریم های جدید آمریکا علیه ایران 
ازجمله مهم ترین مسائل سیاســی اخیر است، 
گفت: این تحریم ها تجمیع تحریم های قبل نیست 
بلکه تحریم های جدیدی است و همه مسئولان ما 
گفتند که این تحریم ها هم نقض روح و هم نقض 

پیکره برجام است. 
او گفت: مقام معظم رهبــری در   همان ابتدای 
مذاکرات بــدون هیــچ اعتماد فرمودنــد ما به 
آمریکایی ها اعتماد نداریم. به اینها اعتماد نکنید و 
شــرایطی را قرار دادند که اگر آن روز به آن توجه 

می شد، امروز این مشکلات را نداشتیم. 
حجت الاسلام صدیقی در ادامه گفت: در طبس 
دست خداوند را دیدیم. ما در خنثی شدن فتنه ها 
دست غیب دیدیم. ما امام زمان )عج( داریم. ما چه 
احتیاجی به این گرگ درنده داریم. ما باید از این 
متنفر باشیم و از این تحریم ها استقبال کنیم. به 
شرطی که مسئولان ما ایمان انقلابی داشته باشند 
و زیر پرچم ولایت بیاینــد و نیروهای انقلابی را 
دلسرد نکرده و از ادارات بیرون نکنند. کسانی که 
مشکل گشای جنگ بودند، همان ها مشکل گشای 

تحریم ها خواهند بود. 

 امام جمعه بیرجند
 با مردم خداحافظی کرد

ایسنا| خطیب جمعه بیرجند در آخرین خطبه 
رســمی خود از این تریبون ضمن خداحافظی از 
مردم، گفت: رفتن امروزم طبق برنامه قبلی بوده 

و سیاسی نیست. 
حجت الاسلام »علی رضایی« روز گذشته گفت: 
قرار بود سه سال امام جمعه بیرجند باشم، اما در 
این مسئولیت 8 ســال ماندم. رفتن من امروز با 
برنامه اســت و هرگز به خاطر سیاست نمی روم، 
احســاس می کنم باید به تهران بروم و این سنگر 
نمازجمعه را به کسی دیگر واگذار کنم و من سر 

سوزنی از مردم استان ناراحتی ندارم. 
او همچنین گفت: جریانات تحصن  سال گذشته 
را قبول نداشــتم و موافق نبودم برخی ها گلایه 
کردند که چرا موضع مناسبی نگرفته ام و در پاسخ 
این عزیزان می گویم که بنده سیاســی نیستم و 
نمی دانم مفهوم تحصن آنان چیســت بنابراین 

حضورم با این ندانستن نفاق است. 
سال گذشته طلاب استان خراسان جنوبی در 
اعتراض به سخنان استاندار در حمایت از موسیقی 
و رقص محلی اســتان تحصن و اعتراض کردند، 
تحصن کنندگان خواســتار برکناری اســتاندار 
بودند. امام جمعه بیرجند به دلیل حمایت نکردن 

از این تحصن مورد انتقاد قرار گرفته بود. 

انتقاد امام جمعه مشهد از مجلس دهم

 با فراکسیون سازی کل کار را
 2 یا 3 نفر دست گرفته اند

حجت الاســلام ســیداحمد علم الهــدی در 
نمازجمعه این هفته مشهد مقدس با بیان این که 
کسانی هستند که مردم اینها را به عنوان نماینده 
قرار دادند تا چشم بینا باشــند، گفت: این که ما 
مجلس را طوری برنامه ریزی کنیم که هیچ انسانی 
نتواند در آن نفس بکشــد، هیــچ نماینده ای در 
حوزه فرهنگ و اقتصاد نتواند حرف بزند و با یک 
فراکسیون سازی و فراکسیون بازی کل کار را 2 یا 
3 نفر در دست بگیرد، اینها هم بنشینند و با همه 
تعامل کنند و فضایی ساخته شود تا یک نماینده 
قدرتمند و غیرتمند مجلس نتواند تذکر اقتصادی 

و اعتراض فرهنگی به دستگاه ها بدهد. 
امام جمعه مشهد مقدس در ادامه گفت: اینها 
مشکلاتی اســت که در جامعه ما ایجاد و دشمن 
راهش بازتر شده و بیشــتر می تواند بر ما مسلط 
شود، ما از دشمنی دشمن وحشــت نداریم ما از 
ریل گذاری هایی که در داخل برای دشمن ایجاد 

می شود وحشت داریم. 

عضو شورای سیاست گذاری ائمه جمعه: 

 سخنان ائمه جمعه در خطبه ها 
نسخه از پیش تعیین شده نیست

ایرنا| سخنران پیش از خطبه های نمازجمعه 
تهران تأکید کرد که ســخنان ائمــه جمعه در 
خطبه ها نسخه از پیش تعیین شده نیست و این 

دیدگاه ناصوابی در حق ائمه جمعه است. 
حجت الاسلام عباسعلی اختری عضو شورای 
سیاست گذاری ائمه جمعه کشور که به مناسبت 
سالگرد اقامه نخستین نمازجمعه تهران و دهمین 
ســالگرد ارتحال آیت الله مشکینی)ره( سخنران 
پیش از خطبه های ایــن هفته نمازجمعه تهران 
در مصلی بــزرگ امام خمینی)ره( بود همچنین 
درباره تعداد مکان های برگــزاری نمازجمعه در 
کشور گفت: در سراسر کشور 228 مصلی درحال 
طراحی و 2۰۹ مصلی درحــال احداث و مابقی 
نمازجمعه ها در مساجد، حســینیه ها و اماکن 

مقدس برگزار می شود. 

همزمان در تهران و 5 استان دیگر برگزار شد

تظاهرات اعتراض آمیز علیه جنایات 
در مسجدالاقصی و کشتار در میانمار

ایسنا| درپــی جنایات وحشــیانه و بی شرمانۀ 
اخیر رژیم غاصب صهیونیستی علیه مردم مظلوم 
فلسطین اشغالی و کشــتار بی رحمانۀ نمازگزاران 
مسجدالاقصی و همچنین کشتار مسلمانان بی گناه 
و بی پناه میانمار توسط افراطی های نژادپرست ظهر 
روز جمعه همزمان در تهران، قـم، مشـهد، شـیراز، 
تبـریـز و اصفهان پس از اقامه نماز جمعه، راهپیمایی 
اعتراض آمیز علیه عاملان و سران این جنایات برگزار 
شــد. نمازگزاران و معترضان در تهران با تجمع در 
مصلای امام خمینی)ره( و با ســر دادن شعارهایی 
نظیر»مرگ بر آمریکا« و »مرگ بر اسرائیل« عاملان 
ایجاد فجایع و جنایات وحشــیانه و بی رحمانه ای 
که در سراسر جهان علیه اسلام، مسلمانان و آزادی 
خواهان انجام می شــود را محکــوم کردند. آن ها 
همچنین با در دست داشتن پلاکاردهایی با مضامین 
»کلنا فداک یا اسلام«، »داعشی و تفیری و بودایی 
عامل آمریکا و اسرائیل«، »مرگ بر بودائی افراطی« و 
»فلسطین آزاد خواهد شد«، نسبت به آمران و عوامل 
جنایات در فلسطین و میانمار اعلام و همبستگی 
خود با مردم مومن و انقلابی فلســطین و میانمار را 

اعلام کردند.

جنتی: 

 نباید سپاه را به اسم »تفنگدار« 
مورد هجمه قرار داد

ایسنا| رئیس مجلس خبــرگان رهبری گفت: 
سپاه در تمام عرصه های خدماتی، بهترین کارها را 
عرضه کرده است، پس نباید آنان را به اسم تفنگدار 
مورد هجمه قرار داد و درواقع سیاست های آمریکا را 
پیاده کرد. آیت الله احمد جنتی در نشست اعضای 
هیأت رئیسه مجلس خبرگان با کمیسیون های این 
مجلس با بیان این که دشــمنان به دنبال تحمیل 
تحریم های جدیدی بر ما هســتند، گفــت: آنان 
می خواهند بــه جنگ با رهبری بیاینــد، اما چون 
نمی توانند با رهبری مقابله کنند، اســم ســپاه را 
می برند. رئیس مجلس خبرگان رهبری گفت: آیا 
جز این است که سپاه همواره سینه سپر می کند، کار 
می کند و در تمام عرصه های خدماتی، بهترین کارها 
را عرضه کرده است؟ پس نباید آنان را به اسم تفنگدار 

زد و در واقع  سیاست های آمریکا را پیاده کرد.
جنتی با اشاره به طرح موضوع »آتش به اختیاری« 
توســط مقام معظم رهبری تأکید کرد: در همین 
موضوع آتش به اختیار که رهبر معظم  انقلاب گفتند 
بدان معناست که اگر مسئولان کار نمی کنند جوانان 

مومن بیایند در وسط میدان و کار را برعهده بگیرند.
وی افزود: همه اعضای خبرگان باید مراقب اوضاع 
سیاســی، اجتماعی و ســایر امورات کشور باشند، 
مخصوصا که کار ما ارتباط مستقیمی با مقام ولایت 
پیدا می کند و بنابراین ما باید حواس مان باشــد که 
حامیان ولایت چه می کننــد و همچنین عملکرد 
مغرضان و دشمنان را رصد کرده و برای خنثی کردن 

آنها چاره اندیشی کنیم.

اطلاعیه شورای نگهبان در پاسخ به وزارت کشور

 هرگز از ابطال انتخابات
 سخنی به میان نیامده است

تسنیم| اداره کل روابط عمومی شورای نگهبان 
به وزارت کشــور درخصوص تکــرار ادعاهای اخذ 
رأی پس از ساعت 2۴ در روز انتخابات دوازدهمین 
دوره ریاست جمهوری پاســخ داد. در این اطلاعیه 
درخصوص پاســخ مرکز اطلاع رسانی وزارت کشور 
درباره این که »اگر وزیر کشور مهلت رأی گیری را بعد 
از ساعت 2۴ تمدید می کرد شورای نگهبان ناظرین 
خود را فرامی خواند و انتخابات را ابطال می کرد« آمده 
است: در انتخابات دوازدهمین دوره ریاست جمهوری 
نیز در گفت وگوهای مرتبط با انتخابات با وزیر محترم 
کشور بر همین نکته تأکید شــده که بعد از ساعت 
2۴ »اخذ رأی فاقد اعتبار است«، و در این مکالمات 
هرگز از »ابطال انتخابات« صحبتی نشــده است. با 
رجوع به متن مکالمات با وزیر محترم کشور می توان 
غیرواقعی بودن بحث ابطال را دریافت. شورای نگهبان 
در قسمت دیگری از اطلاعیه خود تأکید کرده است: 
چنان که از مخاطب اطلاعیه مرکز اطلاع رســانی 
وزارت محترم کشور آشکار می شود، به نظر می رسد 
این واکنش نتیجه فشــارهای جریان های سیاسی 
در آستانه تشکیل کابینه است. انتظار می رود دولت 
محترم و وزارت کشور، در برابر فشارهای جناح های 
سیاسی، برخوردی همراه با تدبیر داشته باشند و در 
مواجهه با این فشــارها، با رویکرد فرار از مسئولیت، 
دیگر نهادهــای نظام مقدس جمهوری اســلامی 

ازجمله شورای نگهبان را متهم نسازند. 

عضو جبهه پیروان خط امام و رهبری: 

قالیباف دستپاچه شده است
خبرآنلاین| دبیرکل جامعه اصنــاف و بازار با 
انتقاد تلویحــی از نامه قالیباف دربــاره حرکت به 
ســمت نواصولگرایی می گوید شــاید بعضی ها به 
دلیل دستپاچگی مطالبی مانند ضرورت حرکت به 
سمت نواصولگرایی را مطرح کنند ولی هر جناحی 
اصولی برای خودش دارد که باید به آن پایبند باشد 
که البته بســیاری از این اصول تغییرناپذیر است. 
احمد کریمی اصفهانی دبیرکل جامعه اصناف و بازار 
همچنین گفته است: کسی مانند قالیباف می تواند 
با اجماع اصولگرایان بــه کارش ادامه دهد اما نباید 
اجتهاد شخصی خودش را فرض بگیرد که گویی او 
حلال همه مشکلات است. قالیباف هم می تواند در 
مجموعه اصولگرایان موثر باشد و با اصولی که دارد 

وارد میدان شود اما نباید خودش را محور بداند.
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شــهروند| شــورایعالی سیاســت گذاری 
اصلاح طلبان شورایی است متشکل از احزاب و 
اشخاص اصلاح طلب که از اسفندماه  سال ۹2 و 
به  منظور اجماع سازی میان طیف های مختلف 
این جریان سیاسی در انتخابات ریاست جمهوری 
دوره یازدهم آغاز به  کار کرد و با وجود آن که در 
ابتدا فعالیت این شورا صرفا مربوط به برهه زمانی 
خاص انتخابات ریاســت جمهوری بود، در ادامه 
با نظــر و تصمیم ســیدمحمد خاتمی فعالیت 
این شــورایعالی به ریاســت محمدرضا عارف 
تداوم یافت. در این میان، با وجود آن که جریان 
اصلاحات تمامی چند انتخابــات این مدت را با 
پیروزی پشت سر گذاشته و از قضا شورایعالی نیز 
با ایفای نقشی موثر در این پیروزی ها، موفق به 
جلب اعتماد قاطبه چهره ها و احزاب اصلاح طلب 
شده و تا حدود قابل قبولی مرجع تصمیم گیری ها 
بــوده ،اما انتقادها به عملکرد این شــورا نیز کم 
نبوده اســت. انتقاداتی که به ویــژه درپی تهیه 
فهرست های انتخاباتی موسوم به »لیست امید« 
در دو انتخابات مجلس دهم و شورای شهر پنجم 
به اوج خود رســید و درشــرایطی که منتقدان 
لیســت امید مجلس در اقلیت مطلــق بودند، 
در جریان انتخابات شــورای شهر که همزمان 
با انتخابات ریاســت جمهوری اخیر برگزار شد، 
صدای منتقدان به مراتب بلندتر شــد. بماند که 
میزان توفیق فهرســت انتخاباتی شورای شهر 
بیشتر از موفقیت لیســت امید مجلس و ناشی 
از جلب اعتماد بیشــتر مردم و رأی دهندگان به 
صندوق های رأی در پی نتیجه رضایت بخشــی 

بود که در انتخابات مجلس دهم حاصل شد.
با این همــه شــورایعالی سیاســت گذاری 
اصلاح طلبان پس از انتخابات شــوراها از عموم 
منتقدان درخواســت کرد که پیشــنهادهای 
خود را به  منظور اصلاح ســاختارها ارایه کنند و 
در شــرایطی که طی روزهای پس از انتخابات، 
این انتقادها ازســوی طیف اقلیت منتقد به اوج 
رسیده و منتقدان شورایعالی را به استبداد رأی 
متهم کرده و عملکرد شــورا را منجر به تضعیف 
جایگاه احــزاب می دانند، رئیس شــورایعالی 
سیاســت گذاری معتقد اســت؛ این که بگوییم 
شورا باعث تضعیف احزاب شده، درست نیست. 
محمدرضــا عــارف درعین  حال گفته اســت: 
در اصلاحات به نقــد اعتقاد داریــم، به همین 
دلیل اســت که فردای انتخابات 2۹ اردیبهشت 
از نخبگان خواســتیم که انتقــادات جدی را به 
عملکرد گام ســوم برای بهبود اصلاحات بیان 
کنند. او تصریح کرد: مســیری کــه گفتمان و 
حرکت جبهه ای اصلاحات بایــد ادامه می داد، 
حرکت به سمت گفتمان بود. حرکات جبهه ای 
نمی تواند مادام العمر باشد، باید به سمت تحزب 
پیش ببریم، فرد با جبهــه رأی می آورد اما فردا 
یادش می رود. مشــکلی کــه در مجلس دهم 
داشتیم، همین بود کسانی که اگر در لیست امید 
نبودند، رأی نمی آوردند، وقتی انتخاب شــدند، 
ساز جدایی کوک کردند. عارف همچنین تصریح 
کرد: چند ماه نخست بعد از انتخابات ما به دنبال 
بازنگری در شورایعالی سیاست گذاری هستیم و 

امیدوارم با نقدهای خودتان ما را کمک کنید.

محمدرضا عارف مطرح کرد:

بازنگری در ساختار شورایعالی اصلاح طلبان

شــهروند| جعفری دولت آبادی دادســتان 
تهران روز پنجشنبه اعلام کرد؛ حمیدرضا بقایی 
از نزدیکان محمــود احمدی نژاد رئیس جمهوری 
ســابق را با اتهامات جدید مجــددا تحت تعقیب 
قضائی قرار داده و پرونده قبلی وی به  زودی با صدور 

کیفرخواست به دادگاه ارسال خواهد شد.
حمیدرضا بقایی چهارشنبه شب پس از 17روز 
بازداشت و پس از آن که اعتصاب غذا کرد. با تأمین 
قرار وثیقه 2۰میلیارد تومانی از زندان آزاد شــد. 
معاون اجرایی محمود احمدی نژاد رئیس جمهوری 
سابق روز هجدهم تیرماه پس از احضار به دادسرا 
راهی زندان و چهارشنبه شــب چهــارم مردادماه 
از زندان آزاد شــد. او پس از آزادی مورد استقبال 
محمود احمدی نژاد، اســفندیار رحیم مشایی و 
شــماری از هوادارانش قرار گرفت. بقایی در جمع 
هواداران و در حضــور احمدی نژاد ضمن تکذیب 
اظهارات غلامحسین محســنی اژه ای سخنگوی 
قوه  قضائیه به بیان مطالبی درباره وضع زندان های 
ایران پرداخت که صبح روز بعد توســط دادستان 
تهران تکذیب شــد. عباس جعفری دولت آبادی 
صبح روز پنجشنبه در مصاحبه با خبرنگاران ضمن 
تکذیب اظهارات حمید بقایی در مورد وضع برخی 
زندانیان و ســایر موارد ادعاشده، گفت: با توجه به 
ادعا های بقایی در مورد وضــع یک زندانی ظرف 
روز جاری گزارشــی از پرونده متهم از دادســرای 
ناحیه 37 تهران اخذ و دادیار ناظر زندان دادسرا روز 
پنجشنبه با زندانی ملاقات کرد که نشان می دهد 
اقدامات دادســرا در مورد زندانــی ازجمله صدور 
قرار تأمین طبق مقررات صــدور گرفته و به علاوه 

حســب گزارش رئیس زندان و دادیار ناظر زندان، 
زندانی در ایام بازداشت از امکان ملاقات، خدمات 
پزشکی و تماس های تلفنی متعدد با خانواده اش 
برخوردار بوده اســت. حمید بقایی گفته بود که 
برخی از زندانیان از امکان ملاقات با بستگان خود 
منع شده اند. بقایی البته در این رابطه پیشنهاد داده 
بود که قوه قضائیه می تواند این زندانیان را محاکمه 
و اعدام کند اما باید زودتر تکلیف آنها مشخص شود! 
عباس جعفری دولت آبادی درباره بخش دیگری 
از اظهارات بقایی درباره حســین فریدون گفت: 
آقای قاسم زاده بازپرس پرونده اظهارات آقای بقایی 
در مورد آقای حســین فریــدون را تکذیب کرد و 
ادعا های مطروحه در مــورد انفرادی بودن حمید 
بقایی در بند 2۰۹ با توجه به نامه وزارت اطلاعات 
به دادستانی تهران کذب است و دادستانی تهران 

بر همین مبنا، بقایی را تحت تعقیب قرار می دهد. 
بقایی از دادستان شکایت می کند

در پــی اظهارات دادســتان تهــران علی اصغر 
حســینی وکیل حمید بقایی در متنی که سایت 
دولت بهار ارگان رســانه ای نزدیــک به محمود 
احمدی نژاد منتشر کرد، نوشت: اظهارات دادستان 
محترم تهران این شائبه را برای موکل ایجاد کرده 
که ظاهرا نتیجه پرونده از قبل تعیین شــده و بر 
این اســاس و از آنجایی که مطابق قانون، مقامات 
قضائی مجاز نیســتند، قبل از صدور رأی در مورد 
نتیجه پرونده اظهارنظر کنند و بایستی از هرگونه 
غرض ورزی و خــروج از بی طرفی اجتناب نمایند؛ 
فلذا موکل اینجانب علیه داستان عمومی و انقلاب 

تهران طرح شکایت می کند.

پرونده جدید برای بقایی

معاون احمدی نژاد یک روز پس از آزادی مجددا تحت تعقیب قرار گرفت

دفتر حفظ و نشــر آثار حضرت آیت الله خامنه ای روز گذشــته در 
اطلاعیــه ای دغدغه اصلی رهبر معظم انقلاب اســلامی درخصوص 

کابینه دولت دوازدهم  را منتشر کرد. 
به گزارش پایگاه نشــر آثــار رهبر معظــم انقــلاب در متن این 
اطلاعیه آمده اســت: دولــت دوازدهم به روزهای تشــکیل نزدیک 
می شــود؛ تا 1۰روز دیگر و پس از مراســم تنفیذ و تحلیف، اعضای 
کابینه پیشــنهادی آقای رئیس جمهوری معرفی می شــوند. با این 
حــال، از حدود دوهفته قبــل، یک جریان خبری که از پشــتیبانی 
پرحجم رســانه های خارج از کشــور نیز برخوردار اســت، درصدد 
القای این ادعاســت که تک تک اعضای کابینه بــا نظر رهبر معظم 
انقلاب اســلامی)مدظله العالی( انتخاب می شوند. درخصوص منشأ 
و انگیزه های انتشــار چنین شــایعه ای، می توان حدس هایی زد اما 
مهمتر از آن، تبیین رویکرد رهبر معظم انقلاب اسلامی درخصوص 
دولت ها و مباشران ارشــدِ رتق و فتق امور مردم در قوه  مجریه است . 

این اطلاعیه در ادامه می افزاید: رویکــرد کلی رهبر معظم انقلاب در 
قبال دولت ها، رویکرد حمایتی اســت و ایشــان بارها بر استمرار این 
رویکرد تأکید کرده اند؛ ازجمله در دیدار رمضانی با مسئولان نظام و در 
شرایط پساانتخابات، مجددا و مؤکدا گفتند: »دأب بنده هم این است که 
همیشه از همه دولت ها که بر سرکار هستند، حمایت می کنم؛ امروز هم 
همین جور است، بعد از این هم ان شاءالله تا زنده هستیم، همین جور 
خواهد بود. ۹6/3/22« غرض از رویکرد حمایتی چیســت؟ غرض آن 

است دولتی که عهده دار کار سنگینِ مدیریت اجرایی است، بتواند به 
وظایف خود عمل و از مشکلات کشــور و مردم گره گشایی کند. یک 
لازمه اساســی در تحقق این هدف، انتخاب مسئولانی است که از بنُ 
دندان به اصول انقلاب و وظایف خود معتقد باشند و شأن خود را نوکری 

و خدمتگزاری به مردم بدانند. 
به نوشته این اطلاعیه بیشــترین تأکیدات رهبر معظم انقلاب در 
سال های اخیر بر حل مشکلات معیشــتی مردم و قوی کردن اقتصاد 
کشور بوده است؛ مغرضانی که جز بدخواهی برای ایران و مردم در سر 
ندارند، تلاش کردند این تأکیدات را به مخالفت رهبری با دولت ترجمه 
کنند، درحالی  که این رویکرد رهبر معظم انقلاب، بالاترین ســطح از 
کمک و حمایت از دولت بود؛ نتیجه تلاش برای دور نگه  داشتن دولت 
از حاشیه ها و هدایت آن به میدان خدمت و اقدام و عمل، در صورتی که 
با همراهی دولت همراه شود، موفقیت دولت و اقبال عمومی به خدمات 
دولت خواهد بود و این چیزی نیســت جز سرافرازی و موفقیت برای 

دولت و نظام. 
اطلاعیه دفتر نشــر آثار آیت الله خامنه ای افزوده اســت: بنابراین 
حساسیت اصلی رهبر معظم انقلاب اسلامی در انتخاب مسئولان در 
همه دولت ها معطوف به این منطق بوده که فلسفه وجودی مسئولان در 
نظام اسلامی، خدمتگزاری به مردم است و باید مسئولانی انتخاب شوند 
که به مسئولیت به عنوان فرصتی برای خدمت و جلب رضای خداوند 
و بندگان او بنگرند نه آن که مسئولیت را همچون غنیمت و طعمه ای 

بدانند و آن را وسیله برای بیشتر چنگ زدن به دنیا و جلب سخط خدا 
و خلق او کنند.  با فهم این منطق، رویکرد رهبر معظم انقلاب در قبال 
انتخاب وزیران نیز مشــخص می شــود؛ رویه ثابت در همه دولت ها، 
هماهنگی با رهبری در انتخاب وزیــران دفاع، امور خارجه و اطلاعات 
بوده است و این هم، حسب تکالیفی اســت که در قانون اساسی برای 
رهبری در امور سیاست خارجی و دفاعی- امنیتی تعیین شده است . 

در خصوص برخی وزارتخانه ها مثل علوم، آموزش وپرورش و ارشــاد 
اسلامی، رهبر معظم انقلاب اســلامی حساسیت هایی دارند، چراکه 
انحراف در آنها، موجب ایجاد انحراف در حرکت کلان کشور به سمت 
آرمان ها می شود و نگهبانی و مراقبت درخصوص حرکت عمومی به 
سمت آرمان ها وظیفه قطعی رهبری است اما در انتخاب مسئولان این 
وزارتخانه ها ورود نمی کنند؛ و درخصوص اکثریت کابینه نیز در همه 
ادوار تا آن جا که از سوابق امر برمی آید، نظری ابراز نمی کنند لکن همواره 
تأکید دارند که وزیران، افرادی کاری و به  دور از حاشــیه باشند، زیرا 
همان طور که در نظر مردم، کارآمدی و موفقیت دولت، موفقیت نظام 

است، ضعف و ناکارآمدی دولت نیز به حساب نظام گذاشته می شود. 
این اطلاعیه، با نقل قولی از ســخنان رهبر معظم انقلاب در مراسم 
1۴خرداد امســال، خاطرنشان کرد: شــایعات و القائات اخیر پایه در 
واقعیت ندارد و دغدغه رهبر معظم انقلاب اســلامی در قبال کابینه، 
به طور ذاتی معطوف به کارآمدی و انتخاب افرادی است که فکر و ذکر 

آنان، کار شبانه روزی و حل مشکلات مردم باشد.

درپی شایعات اخیر با صدور اطلاعیه ای منتشر شد

دغدغه اصلی رهبر انقلاب  در خصوص کابینه


